
Zápis z jednání Konference ČSK  
konané 20.6. 2024 v Praze na Strahově 

 
 
V souladu se Stanovami Českého svazu kanoistů z.s. (ČSK), svolalo Předsednictvo ČSK svým rozhodnutím ze 
dne 23. 1. 2024 řádnou konferenci ČSK na čtvrtek 20. června 2024 od 16:00 hod., do sídla České unie 
sportu v Praze, na adrese Zátopkova 100/2, 169 00 Praha 6 - Břevnov. Konference proběhla v souladu 
s vnitřními předpisy ČSK a právním řádem ČR. Jednání se účastnili delegáti tří sekcí ČSK ve stanovami 
určeném počtu, jejichž nominace byla schválena na valných hromadách jednotlivých sekcí ČSK, členové 
Výboru ČSK (všichni byli současně delegáty VH), členové Revizní komise ČSK, pracovníci sekretariátu ČSK a 
přizvaní hosté a (dle prezenční listiny). Nominovaní delegáti byli včas informováni o termínu konání a 
programu konference a v dostatečném předstihu obdrželi kompletní písemné podklady k jednání (návrh 
jednacího řádu, zpráva o činnosti ČSK a jeho sekcí, zpráva o hospodaření společného účtu ČSK, účetní 
závěrka ČSK 2023 s přílohou, přihlášky nových členů do ČSK).  
 

Přítomni: viz přiložená prezenční listina konference 
 

Program:  
1) Zahájení 
2) Schválení jednacího řádu 
3) Schválení programu konference 
4) Volba komisí: mandátové, návrhové, 
5) Zpráva o činnosti a hospodaření za uplynulé období 
6) Zpráva revizní komise 
7) Zpráva mandátové komise 
8) Přijetí nových členů ČSK 
9) Přihláška k členství ČSK v Českém paralympijském výboru 
10) Projednání a schválení jednotných členských příspěvků ČSK dle podmínek NSA pro přidělování státní 

podpory národním sportovním svazům 
11) Diskuse a projednání celosvazových záležitostí  
12) Hlavní úkoly pro další období 
13) Schválení usnesení Konference ČSK 
14) Závěr 

 
Zahájení:  
Jednání zahájil v 16:10 z pověření předsednictva ČUS předseda sekce rychlostní kanoistiky Mgr. Jan Boháč, 
přivítal přítomné delegáty a následně zahájil jednání konference podle programu 
 
Skrutátory byli navrženi pracovníci sekretariátu ČSK Marie Pavelková a Renata Sadílková a zapisovatelem I. 
Eichler.  
Schválení skrutátorů a zapisovatele Konference ČSK – jednomyslně schváleno  
 

Schválení Jednacího řádu (JŘ) Konference ČSK:  
Návrh jednacího řádu byl předložen delegátům v předstihu písemně, k návrhu nebylo připomínek a 
následně byl jednomyslně schválen ve všech sekcích, celkovým poměrem hlasování 3:0.  
 

Schválení programu Konference ČSK: 
Návrh programu předložen delegátům písemně více jak 30 dní před konáním konference. Krátce jej 
okomentoval J. Boháč. K návrhu nebyly připomínky. Program byl delegáty konference jednomyslně 
schválen ve všech sekcích, celkovým poměrem hlasování sekcí 3:0. 
 

 



Volba komisí:  
Následně byly v souladu s jednacím řádem konference ČSK zvoleny orgány konference. Přednesený návrh 
Předsednictva ČSK na složení Návrhové komise a Mandátové komise nebyl z pléna doplněn ani 
připomínkován, hlasováno jednotlivě, celkovým poměrem hlasování sekcí 3:0 schváleno složení: 
- Mandátová komise – Petr Náprstek, Jaroslav Volf, Martin Jirka 
- Návrhová komise – Pavel Bednář, Jiří Rohan, Tomáš Stehlík 
Obě komise byly delegáty Konference ČSK jednohlasně odsouhlaseny a členové komisí obdrželi informace 
ke své práci. 
 
Zpráva o činnosti a hospodaření za uplynulé období: 
Předsedající konference v úvodu zprávy stručně shrnul činnost svazu za poslední rok, vyzdvihl hlavní 
aktivity svazu a komentoval činnost členských kanoistických oddílů ve složitém období vysoké inflace a 
celkově nízké podpory sportu ze státního rozpočtu.  

Dále uvedl, že činnost svazu se uskutečňuje a je pod kontrolou v jednotlivých sekcích. Financování svazu ze 
strany NSA probíhá v pořádku díky sportovní úspěšnosti především v OH disciplínách, a sekretariát svazu 
zajišťuje administraci dotací. Díky sportovní úspěšnosti olympijských disciplín je svaz zařazen mezi skupinu  
prioritizovaných sportů. J.Boháč vysvětlil systém v prioritizaci sportů od NSA. Zmínil potíže v celém 
sportovním prostředí ČR, zejména krizi dobrovolnické práce ve sportu a nedostatečnou podporu 
dobrovolníků ve sportu. Zmínil možnosti mimosvazových dotačních zdrojů pro oddíly a kluby od dotace od 
NSA – Můj klub, po dotační tituly krajů, měst a obcí. 

Vyzvedl roli vodní turistiky, která zůstává velmi oblíbenou aktivitou veřejnosti v ČR a její atraktivita stále 
stoupá. Sekce VT a pomáhá vylepšovat a popularizovat tento sport i pro veřejnost. 

Byla podána informace k rejstříku sportu NSA a jeho připravovaným změnám v návaznosti na nový zákon o 
sportu v oblasti evidence členů sportovních spolků a vyúčtování a vypořádání dotací, a informace o 
úspěšném pořádání mezinárodních akcích v ČR v minulém roce a organizaci svazové ankety Kanoista roku 
v nových prostorách, spojené s oslavami 110. výročí kanoistiky v ČR. 

Delegáti byli seznámeni s aktuálním zastoupení ČSK v odborných komisích ICS a ECA – A.Mašková,  
M.Dognerová, A.Plachtová a M.Kratochvílová, s informacemi o modernizaci ECA vedené novým předsedou, 
a s informacemi o správě majetků ČSK, objektů na Slapech, v Praze na Císařské louce, Národního 
olympijského centra Račice, které pomalu stárne, a potřebuje prostředky na provoz i obnovu. Rámcově 
byla zmíněna příprava investice na výstavbu areálu pro vodní slalom v pražské Troji. 

Předseda ČSK ing. Stanislav Ježek pokračoval informacemi k pořádaným akcím svazu, které jsou pro svaz 
prestižní i důležitou společenskou odpovědností. Doplnil informace k prioritizaci sportů, vyhlášení NSA, 
když uvedl že kanoistika zvítězila v hodnocení sportovní úspěšnosti díky výsledkům na OH a WG. Nižší 
ohodnoceni se dostalo svazu v oblasti společenské odpovědnosti a velikosti členské základny sportu, 
protože NSA započítává jen závodící členy s potvrzenou učastí v zavodech. 

Následně zazněla informace o aktivitách a výsledcích sportovně technických komisí dalších sportů 
sdružovaných v ČSK s tím, že nejvíce aktivní jsou dračí lodě, a informace o ustavení STK parakanoistiky a 
úsilí parakanoisty M.Šperka o kvalifikaci na para OH 2024, což se bohužel nepodařilo. 

 J. Boháč následně komentoval jednotlivé výsledky hospodaření, podle předem písemně zaslaných 
informací k hospodaření svazu.  Okomentoval čerpání financí a hospodářské výsledky svazu za minulé 
účetní období. Informaci doplnil J. Adam komentářem k výši a struktuře tzv. společných výdajů ČSK, které 
byly rovněž rozeslány delegátům v předstihu před Konferencí. Zprávu o činnosti a hospodaření doplnil 
komentářem předseda ČSK S. Ježek.  

K hospodaření ČSK nebyly dotazy ani připomínky a delegáti Konference schválili účetní uzávěrku ČSK za rok 
2023 poměrem hlasování sekcí 3:0, přičemž hlasování v sekcích bylo jednomyslné. 

 
Zpráva revizní komise: 



Zprávu RK ČSK přednesl předseda revizní komise Jiří Mrkos. Zmínil, že důraz byl věnován evidenci a 
vyúčtování jednotlivých dotací od NSA a komise konstatovala, že kontrolou nezjistila žádné nedostatky 
v hospodaření a v dodržování vnitřních předpisů ČSK.  
 
Zpráva mandátové komise 
Určený mluvčí mandátové komise Petr Náprstek podal delegátům informaci, že na Konferenci bylo pozváno 
10 delegátů z každé sekce (celkem 30). Přítomno je 26 delegátů: 
   - sekce rychlostní kanoistiky (dále jen KR) – přítomno 8 delegátů   
 - sekce kanoistiky na divokých vodách (dále jen KDV) – přítomno 9 delegátů  
 - sekce vodní turistiky (dále jen VT) – přítomné 9 delegátů  
Přizváno 30, celkem přítomno 26, v každé sekci byl přítomen nadpoloviční počet delegátů, celkem 90% 
delegátů. Konference je podle stanov ČSK usnášeníschopná. Protokol a prezenční listiny jsou uloženy na 
sekretariátu ČSK. 
 

Přijímání nových členů do ČSK : 
V podkladech byly delegátům rozeslány žádosti klubů o přijetí do ČSK, s komentářem plnění podmínek 
přijetí. J. Boháč podrobněji okomentoval obdržené 3 přihlášky nových členů do ČSK  
- TJ Autoškoda Mladá Boleslav – splňuje požadavky –  schváleno 3:0 
- Kondor skupina Šách – nesplňuje požadavky, nedoporučení od sekce VT – neschválano 3:0 
- Akademický spolek Brno – nesplňuje požadavky, absence kanoistiky ve stanovách – neschváleno 3:0. 
 
Přihláška k členství ČSK v Českém paralympijském výboru: 
J.Boháč okomentoval genezi a důvody předložení návrhu na Přihlášení do českého paralympijského výboru, 
doplnil S. Ježek. Konference schválila podání přihlášky do ČPV jednomyslně 
 
Projednání a schválení jednotných členských příspěvků ČSK dle podmínek NSA pro přidělování státní 
podpory národním sportovním svazům : 
J. Boháč informoval o povinnosti svazů vybírat od členů členské příspěvky v minimální výši 200,- Kč, 
stanovené od NSA jako podmínka pro způsobilost žadatele o státní dotace pro svazy s tím, že zatím není 
stanovenapro r. 2025 metodika, jakých členů svazu se bude povinnost týkat (sportovci v soutěžích + 
trenéři, nebo všichni členové spolku) a předpokládá se že podmínky budou upraveny v dotačních výzvách. 
Navrhl konferenci schválit členské příspěvky členům ČSK v NSA stanovené výši a pověřit předsednictvo ČSK 
upřesněním metodiky výběru dle aktuálních podmínek vyhlášených NSA, a následně informovat členskou 
základnu. Doplnil J.Pollert – připomněl podmínky členských příspěvků do roku 1989 a podpořil zvýšení 
příspěvků. Konference jednomyslně schválila zvýšení členských příspěvků dle podmínek NSA. 
 
Diskuse a projednání celosvazových záležitostí:  
 
J. Boháč informoval o dlouhodobém jednání národních svazů „vodních sportů“ s Povodími v ČR, MF a MZe 
ČR o výši cen nájemného za pronájem pozemků ve vlastnictví státu a plovoucích zařízení. Popsal stávající 
stav a probíhající jednání, neochotu státních institucí jednat o podmínkách se spolky a navrhl do jednání 
zapojit NSA. 
O. Jarolímek informoval o aktivitách paddleboardistů v klubu a vznesl dotaz k možnostem sjednocení 
rozděleného prostředí paddleboardingu. K situaci diskutovali J.Boháč – vysvětlil historii a vývoj vztahů SUP 
+ ČSK (ICF), S. Ježek – mezinárodní pozice paddleboardingu, J.Pollert a M.Doktor. 
 
Stanovení úkolů pro další období: 
J. Boháč přednesl návrh předsednictva ČSK na hlavní úkoly na sezonu 2024/2025 
 
 
 
 



Schválení Usnesení Konference ČSK: 
Návrh usnesení konference ČSK přednesl stanovený mluvčí návrhové komise Jiří Rohan. J. Boháč poděkoval 
komisi za finalizaci Usnesení Konference, jehož koncept předložilo Předsednictvo ČSK návrhové komisi. 
K přednesenému návrhu usnesení nebylo připomínek, dotazů ani jiných návrhů. O Usnesení konference 
ČSK 2024 bylo hlasováno takto: 

Sekce KR 8 hlasů pro / 0 proti / 0 se zdržel,  
Sekce KDV 9 hlasů pro / 0 / 0 se zdržel,  
Sekce VT 9 hlasů pro / 0 / 0 se zdržel.  

Usnesení konference ČSK 2024 bylo v jednotlivých sekcích schváleno jednomyslně, celkově bylo schváleno 
jednotlivými sekcemi poměrem 3:0. Usnesení Konference je nedílnou přílohu tohoto zápisu. 
 
Závěr. 
Na závěr konference J.Boháč všem poděkoval přítomným delegátům za účast na konferenci a dále 
poděkoval všem přítomným za jejich obětavou práci pro kanoistiku, popřál všem delegátům a do další 
činnosti co nejvíce úspěchů a uspokojení z působení v kanoistice v dalším období. Po vyčerpání všech bodů 
programu jednání ukončil konferenci v 17:22 hodin. 
 
 
 

Zapsal:   Mgr. Ivo Eichler – sekretář sekce KDV 
 


